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Associationsformer 

Som en del i uppdraget från de fyra medlemskommunema och utifrån 
KPMG-rapporten så har politiken i de fyra kommunerna Kungsör, Arboga, 
Surahammar och Köping beslutat att vi ska utreda vilken associationsform 
vårt nuvarande förbund bör bedrivas i för att det ska vara så bra och 
effektivt som möjligt. Beslutet fattades i respektive fullmäktige före och 
efter sommaren 2021. 

I september togs kontakt med SKR:s jurister för att få en juridisk 
bedömning över vad som är möjligt och som på bästa sätt kan möta det 
behov som medlemskommunerna har. 

SKR har under hösten arbetat med frågan och i mellandagarna återkommit 
med sina synpunkter ur ett juridiskt perspektiv. 

Uppdraget såsom respektive kommunfullmäktige beslutat: 

Utreda associationsformer såsom avtalssamverkan, 
bolagsform, förbund, gemensam nämnd osv. 

Kopplat till vilka uppdrag förbundet ska ha finns även frågan om hur vår 
samverkan mellan våra kommuner kan skötas på bästa och mest effektiva 
sätt? Är förbundsformen den bästa eller är det möjligt att genomföra vissa 
tjänster/uppdrag som avtalssamverkan? Kan en gemensam nämnd eller ett 
gemensamt AB vara alternativ till förbund och vad är i så fall fördelarna 
med det ena eller andra? Kan det vara möjligt med en kombination av 
associationsformer för att få ut bästa möjliga effekt? 

Gemensam nämnd 

Om förbundets verksamheter skulle gå över till en gemensam nämnd så vore 
det möjligt, den viktigaste skillnaden mellan dessa former är att en 
gemensam nämnd endast tillåter att alla samverkansparter lämnar över exakt 
samma verksamheter eller samma delar av verksamheter. Om vi vill ha en 
organisation som bygger på att olika parter kan lämna över olika 
verksamheter och uppgifter, alltså att alla parter inte behöver samverka om 












